
 
 

Skolebestyrelsesmøde Fladsåskolen 

Dato: 23. november 2022 

Tid: 17.00 – 19.00 

Sted: afd. Mogenstrup 

 

Tilstede: Heidi Nonbo,  Trine Ulrik Aaby Toftlund, Tommy Schwartz, Camilla Nerup, Charlotte Nielsen, Rikke 

Næstholdt, Malou Elling Christensen (elevråd Mogenstrup), Freja Holtze Henneberg Jensen (elevråd 

Mogenstrup), , Søren Holm Christensen og Bo Hauge Laursen. 

Gæster: Andreas Nielsen (daglig leder 0.-6. kl afd. M)  

Afbud: Karen Berner Skipper, Pernille Brenting, Sine Stricker Jakobsen, Cecilia Severin Edelskov (elevråd 

Mogenstrup) 
Fraværende: 

 

Referat: Søren Holm Christensen 

 

Dagsorden 

27. Godkendelse af dagsorden 

Referat:  

- Godkendt 

 

28. Delegering af ansvaret for ”de 3 bullets” 

Referat: 

- Trine Ulrik Aaby Toftlund 

 

29. Punkter til eventuelt 

Referat: 

Ingen punkter  

 

30. Nyt fra elevrådet 

(10 min) 

Referat: 

 

Mogenstrup:  

- Elevrådet har haft børnenes kampdag oppe på elevrådsmøde. I år var Klimaet årets tema. 

Elevrådet besluttede på elevrådsmødet at laver en auktionsdag for alle klasser på skolen og 

involverede ikke blot en men to dage (man 21/11 og tirs 22/11).  

- Elevrådet ønsker fortsat at Rynkebyløbet bliver afholdt på skolen. 

Korskilde :  



 
- Ikke noget nyt  

 

 

31. Kort nyt 

(alle – 20 min) 

Referat:  

- Skolestruktur fylder meget i øjeblikket – både på skolen, i forvaltningen og på 

skoleledermøderne. Ny ledelsesstruktur (tildeling af ledelsesresurser) er på som lukket punkt 

på kommende byrådsmødet den 29/11, hvor det forventes at der bliver taget en beslutning. 

Punktet har været på  2 børneudvalgsmøder som lukket punkt hvor beslutning kunne have 

været taget. Standsningsretten blevet dog taget i anvendelsen og derfor er punktet videresendt 

til byrådet. Da ledelsesstrukturen kun har været på som lukket punkt, er skolen ikke bekendt 

med hvilken ledelsesstruktur på skoleområdet,  der indstilles. Dog forventes det at antal af 

ledere på Fladsåskolen mere eller mindre vil være i nærheden af det vi har nu. Før strukturen er 

besluttet kan skolerne ikke gå i gang med planlægningen, da ny ledelsesstruktur har betydning 

for organiseringen på alle skolerne.  

- Louise Mujkanovic er konstituent SFO leder til Thomas kommer tilbage fra længere varende 

fravær.    

 

32. Nyt fra formandsgruppen 

(Heidi – 10 min) 

Referat:  

- Intet nyt 

 

33. Budgetstatus 

(SHC – 5 min) 

Referat:  

Forbrugsprocenten pr. 31.10 22 er på 24,5 % hvilket er som planlagt og forventet.   

Dog er der usikkerhed om, hvor meget skolens budget på serviceområdet fra 1 januar er, da en stor 

del af det nuværende budget på serviceområdet bliver centraliseret. 

 

34. Navngivning af skole og afdelinger 

Bestyrelsens beslutning vedr. indstilling til BUU vedr. navngivning af skolen og afdelingerne 

Skolen har gennemført proces, hvor forældre, elever og ansatte har indgivet ønsker og  

forslag til navngivning af vores skole og skolens afdelinger. Processen er gennemført iht ønsker fra 

BUU. 

Status på indkomne forslag: der er d.d. indkommet 5 svar – alle fra ansatte. Svarene fordeler sig 

med 4, der tilslutter sig nuværende navngivning af skole og afdelinger, mens det sidste svar ønsker 

at afdelingen i Korskilde, fremover navngives Korskildeskolen. Der er kun svar på denne ene ting i 

besvarelse og dermed ingen bud på hovedskolens navn eller afdelingen i Mogenstrup. Svaret er et 

fælles svar fra lærergruppen, fremgår det af besvarelsen.  

Der vil komme opdatering mht til besvarelser lige op til bestyrelsesmødet. 

(BHL – 5 min) 



 
Referat:  

- Der var ingen ændringer i antallet af besvarelser og resultatet af undersøgelser er som besvaret 

i dagsordensoplægget.  

- Skolebestyrelsen indstiller at vi skal bevare de nuværende skolenavne for såvel distriktsskole 

som afdelingerne. Bestyrelsen mener ikke det giver mening at skulle bruge midler på ændring 

af logo, brevpapir, skilte osv.   

   

35. Høring vedr. forslag om ændring af bilag 2.2 til styrelsesvedtægt for folkeskoler i Næstved 

Kommune 

- Bilag vedr. høringen medsendes sammen med udkast til høringssvar 

(BHL – 5 min) 

Referat:  

- Udkast til høringssvar er godkendt.  

 

36. Afskaffelse af udskudt klassedannelse for børnehaveklasserne på afd. Mogenstrup 

- Forslaget er baseret på henvendelse fra undervisningsministeriet. Ministeriets forståelse af 

udskudt klassedannelse er så begrænset, at det i praksis ikke adskiller sig fra almindelig 

klassedannelse. Derved er skolens nuværende praksis ikke forenelig med ministeriets 

forståelse, hvorved at ledelsen anbefaler at vi afskaffer ordningen og tilretter 

klassedannelsesprincippet. Forslag til denne ændring fremsendes inden bestyrelsesmødet. 

(BHL/Andreas – 5 min) 

Referat:  

- Skolebestyrelsen tager ministeriets melding vedr. udskudt klassedannelse til efterretning og 

finder at ministeriets forståelse af ordningen ikke adskiller sig fra den almindelige 

klassedannelse og de muligheder der er knyttet her til.  

- Bestyrelsen godkender at ordningen med udskudt klassedannelse på afd. Mogenstrup 

nedlægges gældende for kommende skoleår.  

- Udkastet med de fornødne ændringer i klasedannelsesprincippet er godkendt. 

 

37. Orientering om og status på skolens indsats vedr. MakerSpace/teknologiforståelse v. daglig leder 

Andreas Nielsen 

(Andreas – 10 min) 

Referat: 

Andreas orienterer om skolens indsats vedr. Makerspace/teknologi forståelse. 

Det er år 2 at Fladsåskolen er i gang med at udfolde kommunens indsats  omkring 

teknologiforståelse på skoler i Næstved kommune.  Alle skolerne har fået ekstra midler til at 

foretage indkøb af maskiner til brug i forbindelse med indsatsområdet. Skolerne har på forskelligvis 

valgt resursepersoner - både lærere og pædagoger - som er i gang med kursusforløb i de indkøbte 

maskiner (3 D printer, lasercutter, vinylskærer, Micro bits.) 

Resursepersonerne skal så give deres viden videre til det øvrige personaler på små lokale kurser på 

skolen, så brugen af maskiner kan blive implementeret på alle årgangene.  

 

38. Orientering om og status på skolens ordblindeindsats v. daglig leder Andreas Nielsen 



 
(Andreas – 10 min) 

Referat: 

Ordblindeindsatsen er fra i år lagt ud på de enkelte skoler og alle ny-testede elever på skolen får et 

25 timer kursus i løbet af skoleåret. Alle lærer bliver introduceret i hvordan de skal arbejde med 

eleverne i de enkelte fag. Det er skolens vejleder der står for uddannelse.  

     

 

39. Drøftelse af skoleklassernes mulighed for i undervisningen at deltage i diverse indsamlinger fx 

Rynkebyløbet 

(alle – 15 min) 

Referat: 

- Skolebestyrelsen besluttede at der fremover vil være en mulighed for at skolen kan deltage i 

større indsamlinger til godgørende formål. Øvrige samlinger vil der ikke blive åbnet op for – 

som fx indsamlinger til klassekasser. 

- Bestyrelsen vil efter konkret ansøgning/forespørgsel i hvert enkelt tilfælde afgøre om 

bestyrelsen kan godkende deltagelsen. 

- Elevrådet opfordres til at sende en anmodning til skolebestyrelsen om at deltage i 

Rynkebyløbet, hvis der stadigvæk er et ønske om at deltage i løbet.  

 

 

40. Opfølgning på muligheden for at kontakte/skrive til bestyrelse 

(Andreas – 5 min) 

Referat: 

- Andreas har undersøgt mulighed for at skrive på tværs af skolens afdelinger til 

skolebestyrelsen. Det kan mod forventning desværre alligevel ikke på nuværende tidspunkt 

lade sig gøre i Aula.  

- Skolen undersøger om der kan oprettes en særskilt mailadresse med skolen navn som 

skolebestyrelsen kan administrere.  

- Forslag om at de skolebestyrelsesmedlemmer der ønsker at have deres mailadresse på skolens 

hjemmeside kan få det.  

- Punktet tages op igen på næste skolebestyrelsesmødemøde.  

 

41. Opfølgning på elevrådets forespørgsel vedr. at give 9. klasserne mulighed for at gå til 

”købmanden” 

- På sidste bestyrelse bragte elevrådet emnet op. Elevrådet mente at elever på andre skolerne i 

kommunen havde denne mulighed. Det blev aftalt at ledelsen forsøgte at afklare dette til 

kommende møde. Resultatet her af fremlægges på mødet. 

- Ud over dette om andre skoler giver denne mulighed, bør forholde sig til de tidligere 

argumenter for at Fladsåskolen ikke har denne ordning: 

- Hvordan sikres lovkravet om at elever ikke må ryge i skoletiden? 

- Da skolen havde ordningen fik skolen jævnligt klager fra omkringliggende husejere vedr. fx 

”svineri” med emballage, tomme dåser, støjende adfærd osv.. Hvordan tænkes det håndteret? 

- Hvis bestyrelsen tillader en ordning, hvor eleverne må forlade skolen, kræver det samtidig, at 

forældrene/myndighedshaver til hver enkelt elev giver tilladelse hertil og at det kun er eleverne 



 
med denne tilladelse, der kan gå til ”købmanden”. Hvorledes tænkes den 1) administreret og 2) 

sanktioneret i tilfælde af overtrædelse af ordningen?  

- Bestyrelsen bør samtidig forholde sig til forventninger om hvilke ernæringsmæssige aspekter, 

der er ved, at eleverne evt. kan gå til ”købmanden”.  

- (der er sikkert flere aspekter end jeg, bhl, lige kan komme i tanke om i skrivende stund) 

( – 5 min) 

Referat: 

- Bo har undersøgt hvorledes de øvrige folkeskoler i Næstved forholder sig muligheden med at 

udskolingselever må gå til ”købmanden”/forlade skolen i frikvartererne.  

4 ud af de 5 andre skoler har samme regler som Fladsåskolen, hvor eleverne ikke må forlade 

skolen. Kun Kobberbakkeskolen tillader det på nuværende tidspunkt, hvor henholdsvis 7., 8. og 

9. årgang en dag pr. uge på hver deres årgangs ugedag må forlade skolen/gå til købmanden.  

De øvrige 4 skoler er på linje med Fladsåskolen omkring forståelse af tilsynspligten og dermed 

de nævnte punkter i oplægget til dagsordenspunktet.  

- Bestyrelsen besluttede at fastholde nuværende beslutning om at der ikke er en 

”købmandsordning” generelt gældende for alle klasser/elever. I særskilte og enkeltstående 

tilfælde kan en elev efter aftale med ledelsen for love til at forlade skolen i særligt ærinde.  

- Elevrådsrepræsentanterne blev opfordret til at på næste elevrådsmøde drøfte hvad der skal til 

for at frikvartererne bliver mere spænende.  

 

 

42. Eventuelt 

( – 5 min) 

Referat:  

  

 

Punkter til næste møde  

- Daglig leder af afd. Korskilde, Ole Rommelhoff, deltager på bestyrelse og fremlægger bl.a. 

afdelingens resultater af seneste elev-trivselsmåling 

- Muligheden for at kontakte/skrive til bestyrelse 

 

Oversigt over bestyrelsesmøder 2022-2023 
01/09  torsdag afd. Mogenstrup  kl. 18-20 

12/10  mandag afd. Korskilde   kl. 19-21 

23/11  onsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

17/01  tirsdag afd. Korskilde   kl. 19-21 

02/03  torsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

19/04  onsdag afd. Korskilde   kl. 19-21 

06/06  tirsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

16/06  torsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

 


